
 

 

 

 

Onderwerp:  Globale ontwikkelingen van invloed op politie capaciteit?  

 
Geacht college,         21 december 2015 
 
Eindhoven leidt zoals we al lange tijd weten, aan het structurele capaciteitsprobleem. Een tweetal 
ontwikkelingen zullen mogelijk leiden tot een nog grotere uitdaging op politie capaciteitsgebied dan 
we nu al hebben. De eerste ontwikkeling is die van het Nederlandse voorzitterschap van de EU. De 
tweede ontwikkeling is die van de grote asielinstroom. 
 
Asiel instroom 
Op dit moment is er geen enkele reden om aan te nemen dat de instroom komend jaar fors zal 
verminderen. Begin december zei Ruud Bik, de plaatsvervangend korpschef van de Nationale Politie, 
dat de 'komst van vluchtelingen zoveel capaciteit vreet, dat de politie onderzoeken naar overvallen 
en straatroven al verschillende keren terzijde heeft moeten schuiven. (...) Zo kan het zijn dat er 
aangifte wordt gedaan van een straatroof, waarbij het slachtoffer de dader goed heeft gezien, maar 
daar toch geen prioriteit aan wordt gegeven. Er is sprake van een verdringingseffect, waarvan de 
impact per eenheid verschilt.' Uit andere eenheden worden kennelijk mensen ingezet om voor 
verlichting te zorgen op de plekken waar de nood het hoogste is. Dat leidt er logischerwijs toe dat er 
over het algemeen minder mensen beschikbaar zijn voor het bestrijden van onder andere 
straatroven, overvallen en andere high-impact crimes (HIC). De VVD deelt de zorgen van de 
plaatsvervangend korpschef van de Nationale Politie. 
 

1. Hoe duidt de burgemeester de uitspraken van de plaatsvervangend korpschef van de 
Nationale Politie en deelt hij, net zoals de VVD, deze zorgen? 

2. Hoe manifesteert het genoemde verdringingseffect zich voor (de regio) Eindhoven? In uw 
toelichting graag duidelijk maken of er ook hier zaken langer blijven liggen dan nodig. 

3. Hoeveel politie capaciteit wordt uit (de regio) Eindhoven onttrokken door het genoemde 
verdringingseffect? Graag in FTE specificeren in uw toelichting en daarbij aangeven op welke 
taken het verdringingseffect zichtbaar is of zal worden. 

4. Welke acties heeft u ondernomen om het mogelijke verdringingseffect voor (de regio) 
Eindhoven te beperken en hoe krijgt dit uitwerking? Graag voorzien van een toelichting.  

5. Wat is uw verwachting voor 2016 voor de inzet ten behoeve van het (boven)lokale 
veiligheidsbeeld in relatie tot het genoemde verdringingseffect en de mogelijke onttrekking 
van capaciteit uit (de regio) Eindhoven? 

 
Voorzitterschap EU 
Volgens Bert Schneiders, de voorzitter van het Genootschap van Burgemeesters, vrezen 
burgemeesters een tekort aan politie mensen door het Nederlandse EU-voorzitterschap. Vanwege 
dit voorzitterschap moeten in de eerste helft van 2016 ruim twintig bijeenkomsten in Amsterdam 
worden beveiligd. De agenten die tijdens het eerste half jaar extra worden ingezet om de 
bijeenkomsten in het kader van het EU-voorzitterschap te beveiligen, kunnen niet ingezet worden in 
de rest van het land voor de reguliere werkzaamheden. Daarnaast krijgen de agenten de overuren 
niet betaald in geld maar in uren. Dit betekent dat er naast de afwezigheid in Eindhoven en de regio 
tijdens de bijeenkomsten ook daarna minder beschikbare capaciteit beschikbaar is voor het reguliere 
werk doordat de gemaakte overuren (terecht) worden opgenomen door de agenten.  
 
 



 

 

 
 
 
 

6. Hoe duidt de burgemeester de uitspraken van de voorzitter van het Nederlands Genootschap 
van Burgemeesters en steunt hij dit?  

7. Hoeveel politie capaciteit wordt uit (de regio) Eindhoven onttrokken door het 
voorzitterschap? Graag in FTE specificeren in uw toelichting. 

8. Welke acties heeft u ondernomen om het mogelijke onttrekkingseffect voor (de regio) 
Eindhoven te minimaliseren? 

9. Wat is uw verwachting voor de eerste helft van 2016 voor de inzet ten behoeve van het 
(boven)lokale veiligheidsbeeld in relatie tot de door dhr. Schneiders benoemde zorgen en de 
mogelijke onttrekking van capaciteit uit (de regio) Eindhoven? 

 
Natuurlijk is de Minister van Veiligheid en Justitie de formele werkgever van de politie. Maar 
aangezien ook de (boven)lokale politiek voor een deel over de inzet van de politie gaat, wil de VVD 
een idee opperen waarin onze beperkte verantwoordelijkheid tot uiting komt. Op dit moment 
worden de overuren van de agenten uitbetaald volgens het tijd-voor-tijd principe.  
 

10. Ziet het college kansen om de overuren van Eindhovense agenten financieel te vergoeden? 
Hierbij staat voor de VVD voorop dat de agenten zelf moeten kunnen aangeven hoe ze de 
overuren vergoed willen krijgen (tijd-voor-tijd of geld). Wat de VVD betreft worden 
mogelijkheden onderzocht voor een eigen, Eindhovens of bovenlokaal fonds, bij voorkeur in 
samenwerking met het Ministerie van Veiligheid en Justitie en het Ministerie van Financiën. 
Graag voorzien van een toelichting. 

 
Wij danken u alvast voor uw beantwoording en wensen u fijne feestdagen. 
 
Ferry van den Broek (raadslid VVD) i.s.m Joost de Jong (commissielid VVD) 


